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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

20/1000 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

103/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Godkjenning av innkalling og sakliste  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Formannskapet - 103/2020 

 

FS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 

 

FS - vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjend 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

20/1000 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

104/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Godkjenning av møtebok  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møtebok vert godkjend. 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Formannskapet - 104/2020 

 

FS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 

 

FS - vedtak: 

Møtebok vert godkjend. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-649, FE-223 
 

20/998 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

106/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Søknad om ekstraløyving til orgel i Frøyset kyrkje  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Brev til kommunestyret om ekstraløyving 06.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune løyver inntil kr. 50.000,- til fellesrådet, som delfinansiering av nytt orgel 
Frøyset kyrkje 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Fellesrådet har komme med ein søknad om støtte til nytt orgel Frøyset kyrkje, og ber om ei 
kommunal løyving til at Frøyset kyrkje kan få eit sårt tiltrengt orgel, ved å løyve inntil kr. 100.000 til 
dette føremålet. 
 

Fakta 
Ein uformell førespurnad til ein leverandør av digitale kyrkjeorgel tilseier at det skal vere mogleg å 
få sett opp eit slikt orgel innan ei kostnadsramme på 300.000 kr. Fellesrådet har alt motteke ei 
gåve på 200.000 kr frå ein privat gjevar. Orgelnemnda vil i tillegg ta initiativ til eit spleiselag for 
orgelet. Om det er mogleg å få noko ved eit eventuelt sal av det noverande orgelet, veit ein ikkje. 
 
Vurdering 
Kommunen har fått ein pott koronamidlar som regjeringa har løyvd til kommunane som skal gå til 
vedlikehald og rehabilitering av bygg og anlegg i kommunane, kor desse og kan nyttast til 
vedlikehald av kyrkjer/gravplasser. Orgel kan vel ved ei brei vurdering definerast som anlegg  

K_nr Kommune/fylke Innbyggere per 
1.1.2020 

2 mrd. kroner 
fordelt etter 

innbyggertall 

0,5 mrd. kroner 
fordelt etter antall 
helt arbeidsledige 

Samlet  

4634 Masfjorden 1 691                             0,6                              0,1                    0,7  

Vi har ikkje tatt stilling til korleis desse midlane skal brukast, og potten er ikkje så stor, og når 
fellesrådet legg opp til eit spleiselag, og kostnaden er kalkultert til under 300.000,-, så tilrår ein at 
inntil kr. 50.000 vert løyvd til Fellesrådet. 
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Konklusjon 
Masfjorden kommune løyver inntil kr. 50.000,- til omsøkt føremål  

 

  

Formannskapet - 106/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune løyver inntil kr. 50.000,- til fellesrådet, som delfinansiering av nytt orgel 
Frøyset kyrkje 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Frank Kvinge FA-D11, TI-&01 
 

20/183 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

107/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

084/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Vedlikehaldsavtalar for idrettsanlegga i kommunen  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 
Det vert sett av kr 180 000 for 2021 til vedlikehald av idrettsanlegg i Masfjorden. Denne summen 
skal indeksregulerast kvart 5.år. 

 

Rådmannen får fullmakt til å utarbeida avtale med lag og organisasjonar for vedlikehald av 
idrettsanlegga i Masfjorden med følgjande fordelingsnøkkel: 

· Nordbygda sentralbaneanlegg 50 % 

· Matre idrettspark 40 % (20 % friidrett og 20 % fotball) 

· Sandnes ballbane 10 % 

Straum- og forsikringskostnader ved dei aktuelle idrettsanlegga vert trekt ut av avtalane og blir 
dekke over kommunalt budsjett. 

 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Formannskapet - 107/2020 

 

FS - behandling: 

Rådgjevar for kultur Frank Kvinge møtte til denne saka og svara på spørsmål. 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Det vert sett av kr 180 000 for 2021 til vedlikehald av idrettsanlegg i Masfjorden. Denne summen 
skal indeksregulerast kvart 5.år. 
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Rådmannen får fullmakt til å utarbeida avtale med lag og organisasjonar for vedlikehald av 
idrettsanlegga i Masfjorden med følgjande fordelingsnøkkel: 

· Nordbygda sentralbaneanlegg 50 % 

· Matre idrettspark 40 % (20 % friidrett og 20 % fotball) 

· Sandnes ballbane 10 % 

Straum- og forsikringskostnader ved dei aktuelle idrettsanlegga vert trekt ut av avtalane og blir 
dekke over kommunalt budsjett. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Oddvin Arne Neset FA-G19, TI-&23 
 

19/214 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

015/2020 
 

Eldrerådet PS 16.11.2020 

011/2020 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 16.11.2020 

108/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

090/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Arbeidsgruppe reforma "Leve heile livet"  

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Det vert etablert ei arbeidsgruppe som skal fylje opp reforma «Leve heile livet».  

Arbeidsgruppa sitt mandat er å vurdera korleis reforma kan tilpassast behova i Masfjorden 
kommune, og peika på tiltak som er sentrale i innføringa av reforma. Arbeidsgruppa skal innan 
1.6.2021 leggje fram forslag til prioriterte områder, og peika på korleis desse kan innarbeidast i våre 
planar.  

Gruppa skal vere tverrsektorielt samansett (plan, teknisk, helse-omsorg), og representant frå 
eldrerådet og frivillig sektor vert invitert til å delta i arbeidet. Rådmannen får fullmakt til å peike ut 
deltakarar og leiar av arbeidsgruppa. Arbeidsgruppa rapporterer til Formannskapet, som er 
styringsgruppe i arbeidet. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Regjeringa si kvalitetsreform «Leve hele livet» har som mål at den aldrande delen av befolkninga 
skal få fleire gode gode leveår, ha god helse lenger og i større grad meistre eige liv. Reforma 
byggjer på stortingsmelding nr. 15 (2017-2018), og handlar om grunnleggjande faktorar som er 
sentrale i livet til eldre.  Område som har fokus er mat, aktivitet, fellesskap, helsehjelp og 
sammenheng i tenestene. Leve hele livet har fem innsatsområde: 
1. Et aldersvenleg Noreg 
2. Aktivitet og fellesskap 
3. Mat og måltider 
4. Helsehjelp 
5. Sammenheng i tenestene 

Vurdering 
Kommunane har fått i oppdrag å tilpasse innsatsområda i reforma til lokale tilhøve. Regjeringa 
forventar lokale prosessar der kommunestyra tek stilling til  korleis reforma skal innførast og 
gjennomførast lokalt. Dei kommunane som har vedteke ein plan, eller skildra ein prosess,  for 
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gjennomføring av Leve heile livet vil verte prioritert innenfor relevante tilskuddsordningar.  

For å få belyst status og utfordringsbiletet i Masfjorden kommune er det føremålstenleg å arbeide 
tverrsektorielt, der både representantar frå kommunen si helse-omsorgsteneste, teknisk sektor og 
planavdeling er representert. Det er også viktig å trekkje inn representantar frå aldersgruppa over 
65 å i arbeidet, slik som eldreråd og pensjonistlag.    

Konklusjon 
Rådmannen tilrår at det vert etablert ei arbeidsgruppe som skal fylje opp reforma «Leve heile 
livet». Arbeidsgruppa sitt mandat er å vurdera korleis reforma kan tilpassast behova i Masfjorden 
kommune, og peika på tiltak som er sentrale i innføringa av reforma. Arbeidsgruppa skal innan 
1.6.2021 leggje fram forslag til prioriterte områder, og peika på korleis desse kan innarbeidast i 
våre planar. 

 

  

Formannskapet - 108/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Rådmannen viste til vedtak i eldrerådet 16.11.20 og sette fram følgjande tilleggspunkt i møte: 

Det skal oppnemnast ei referansegruppe der alle pensjonistlaga er representert. 

Framlegg til vedtak vart med tilleggspunktet frå rådmannen samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Det vert etablert ei arbeidsgruppe som skal fylje opp reforma «Leve heile livet».  

Arbeidsgruppa sitt mandat er å vurdera korleis reforma kan tilpassast behova i Masfjorden 
kommune, og peika på tiltak som er sentrale i innføringa av reforma. Arbeidsgruppa skal innan 
1.6.2021 leggje fram forslag til prioriterte områder, og peika på korleis desse kan innarbeidast i 
våre planar.  

Gruppa skal vere tverrsektorielt samansett (plan, teknisk, helse-omsorg), og representant frå 
eldrerådet og frivillig sektor vert invitert til å delta i arbeidet. Rådmannen får fullmakt til å peike 
ut deltakarar og leiar av arbeidsgruppa. Arbeidsgruppa rapporterer til Formannskapet, som er 
styringsgruppe i arbeidet. 

Det skal oppnemnast ei referansegruppe der alle pensjonistlaga er representert. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-144 
 

20/9 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

109/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Regionalt samarbeid om digitalisering i Vestland - DigiVestland  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
1PresentasjonDigiVestland mAvtale 05.11.2020 
2DigiVestlandBeregningsmodellGrunnfinansiering2021 05.11.2020 
3Samarbeidsavtale-Digi-Vestland 05.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune sluttar seg til samarbeidet, DigiVestland, og delegerer til rådmann å inngå 
avtale om regionalt digitaliseringssamarbeid. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Saka gjeld samarbeid om digitalisering i Vestland, DigiVestland. Framlegg til avtale om regionalt 
digitaliseringssamarbeid er sendt til handsaming i alle kommunar i Vestland. Denne saka omtalar 
bakgrunn for, innhald i og avtala om digitaliseringssamarbeid. 

Digitaliseringsarbeidet i kommunar, fylkeskommunar og statlege verksemder skal i tida framover 
legge grunnlaget for utvikling av samanhengande tenester til innbyggarar, frivillige organisasjonar 
og næringsliv. Dette krev samordning og samarbeid på nye og forpliktande måtar. Den nasjonale 
digitaliseringsstrategien «En digital offentlig sektor» adressera behovet for forsterka innsats på 
digitaliseringsområdet.  

På KS’ Landsting i februar 2021 gav kommunane og fylka KS eit sterkare mandat til å samordne og 
sikre økt gjennomføringskraft på digitaliseringsområdet i kommunal sektor. Eit av dei sentrale 
tiltaka som er peika på som viktig for å oppnå dette, er styrking og etablering av regionale 
digitaliseringsnettverk.  

Opphavet til initiativet om digitaliseringssamarbeid i Vestland, DigiVestland, er «samordnet 
regional digitalisering Hordaland», seinare DigiHordaland. Samarbeidet vart etablert mars 2018 
mellom nokre kommunar i Hordaland. Seinare blei det utvida til å omfatte alle kommunane i 
Hordaland. I 2020 blei namnet endra til DigiVestland. Samtidig blei det søkt om eit samarbeid 
mellom alle dei 43 kommunane i fylket. Fylkesmannen har støtta dette initiativet med 
skjønnsmidlar i 2018, 2019 og 2020.  

Bergen kommune var initiativtakar til og ansvarleg for tilrettelegging av felles sekretariat/ 
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prosjektkontor for DigiHordaland. Denne rolla er tenkt vidareført i DigiVestland. Bergen kommune 
har dei seinare åra investert mykje i digitaliseringsarbeid og er sett på som langt framme på 
området. Bergen er også sterkt representert og lytta til på nasjonale arenaer i KS sin 
samstyringsstruktur, gjennom deltaking i KommIT-rådet, Digitaliseringsutvalet, ulike fagråd og 
prosjekt. Samarbeid om digitalisering med andre kommunar er med på å gi Bergen legitimitet i 
denne rolla, samt at deltakande kommunar får auka sine moglegheiter til å påverke nasjonale 
prosessar.  

Digitaliseringssamarbeidet blir leia av ei styringsgruppe samansett av kommunedirektørar frå 
deltakarkommunane. Digitaliseringsdirektør i Bergen er leiar av styringsgruppa. I samband med 
utviding av samarbeidet til heile Vestland, har styringsgruppa vore supplert med to 
kommunedirektørar frå tidlegare Sogn og Fjordane. Desse har delteke som observatørar og gitt 
innspel i arbeidet med å utvide samarbeidet til heile Vestland. 

Styringsgruppa har over tid jobba for å arbeide fram eit grunnlag for regionalt samarbeid om 
digitalisering i heile Vestland. Våren 2020 har ein utarbeida ein samarbeidsavtale og modell for 
finansiering av samarbeidet i Vestland, vedlagt. Styringsgruppa sender no avtale om regionalt 
digitaliseringssamarbeid, DigiVestland, til handsaming i kommunane i Vestland. Kommunane er 
bedne om å ta stilling til avtala hausten/vinteren 2020. Det vil bli gjennomført ein 
signeringskonferanse og avspark for samarbeidet tidleg i 2021.  

Saka har vore handsama i KS Vestland sitt Kommunedirektørutval og Fylkesstyre, som gjorde 
følgjande vedtak i sitt møte 14.09.2020: «Fylkesstyret/Kommunedirektørutvalet oppmodar 
kommunane i Vestland om å slutte seg til samarbeidet om digitalisering i DigiVestland.» 
 

Fakta / Innhald i digitaliseringssamarbeidet 
DigiVestland skal setje kommunane i stand til å handtere og dra nytte av den digitale utviklinga. 
Gjennom felles koordinering og innføring av nasjonale løysingar, skal løysingane raskt og effektiv 
kunne takast i bruk og gje gevinstar. Samarbeidet vil være bindeledd mellom den enkelte 
kommune og den nasjonale styringsstrukturen på digitaliseringsområdet.  

Samarbeidet skal bidra til å forenkle informasjonsflyt mellom kommunanes eigne løysingar og 
fellesløysingar som følg av nasjonale statlege og kommunale tiltak. Kollektiv læring, 
erfaringsutveksling og felles infrastruktur er med på å forsterke og forenkle innsatsen på 
digitaliseringsområdet. Det er i tillegg viktige faktorar for å hindre digitalt klasseskilje mellom 
kommunar.  

DigiVestland samarbeidet skal sikre kommunane: 

· Deltaking på felles faglege arenaer 
· Tilgang til felles ressursar 
· Oppdatert innsikt og kunnskap frå nasjonale arenaer 
· Auka moglegheit til å påverke nasjonale prosessar og i nasjonale arenaer 
· Innføring av standardiserte løsninger og tjenesteprosesser på sentrale områder 
· Koordinert mottak av statlege og felleskommunale prosjekter 
· Koordinerte regionale anskaffingar 
· Eit felles kompetansemiljø på digitaliseringsområdet som vil auke moglegheita for å 

gjennomføre felles tiltak og være en arena å møte nasjonale initiativ  

Sjå vedlagte presentasjon av DigiVestland for utfyllande informasjon om innsatsområder og 
organisering. 

Økonomiske konsekvensar 
Fram til no har DigiVestland vore finansiert delvis gjennom skjønnsmidlar frå Fylkesmannen i 
Vestland og delvis med bidrag frå nokre få enkeltkommunar. Styringsgruppa legg til grunn at eit 
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fylkesdekkande samarbeid må være like forpliktande for alle partar. Frå 2021 er det ikkje forventa 
tilsvarande skjønnsmidlar frå Fylkesmannen, då samarbeidet må reknast som etablert. Desse 
føresetnadane dannar grunnlag for finansieringsmodellen som er lagt ved saka.  

Finansieringsmodellen forutsett at grunnfinansieringa som skal dekke drift av samarbeidets 
sekretariat og leiing av regionale prosjekt, vert dekka av bidrag frå deltakarkommunane basert på 
eit fast grunnbeløp og innbyggartal. Innanfor ei maksimumsgrense på 500 000kr. Det totale 
finansieringsbehovet for samarbeidet er 19,47 millionar kroner. Bergen kommune dekker 9,1 
millionar av dette behovet, mellom anna gjennom ressursbruk til deltaking i nasjonal 
styringsstruktur og kontinuerleg pågåande prosjekt. 

For Masfjorden kommune vil finansieringsmodellen innebære eit økonomisk bidrag på 133.820 
kroner, som utgjer om lag kr 79 pr .innbyggjar   

Vurdering 

Trygge, gode, og effektive digitale løysingar skal gje innbyggarar og næringsliv heilskaplege 
tenester.  KS er gitt eit mandat om å samle kommunesektoren i digitaliseringsarbeidet og fremje 
våra interesser i dette arbeidet. KS Landsting peikar på regionale nettverk av kommunar innan 
digitaliseringsområdet som eit viktig reiskap for å oppnå dette.  

Gjennom den nasjonale samstyringsstrukturen definera ein kommunesektorens behov. Mange av 
desse behova resultera i nasjonale prosjekt og digitale fellesløysingar som kjem attende til 
kommunane. Å ha tilstrekkeleg kompetanse og kapasitet til å ta i mot desse løysingane er 
vanskeleg for den enkelte kommune aleine. Samarbeid er nøkkelen til å oppnå tilstrekkeleg 
gjennomføringskraft regionalt og lokalt i digitaliseringsarbeidet. Samarbeid er også viktig for å 
oppnå ei tydeleg stemme i den nasjonale samstyringsstrukturen, og på den måte være med å 
definere behov og påverke utforming av fellesløysingar. 

Konklusjon 
Masfjorden kommune sluttar seg til samarbeidet, Digivestland, og delegerer til rådmann å inngå 
avtale om regionalt digitaliseringssamarbeid, DigiVestland, slik det den ligg føre i saksframlegget 
og saksvedlegg. 

 

  

Formannskapet - 109/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune sluttar seg til samarbeidet, DigiVestland, og delegerer til rådmann å inngå 
avtale om regionalt digitaliseringssamarbeid. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Thomas Skår FA-L12, TI-&21 
 

19/187 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

110/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

091/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

2.gangs framlegg til reguleringsplan for Librotet  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Reguleringskart Librotet.Justert 17.10.20 20.10.2020 
Føresegner_ny_lov_02012020 20.10.2020 
Reguleringsendring Librotet - kommentarar til innkomne merknader etter 
høyring 

28.09.2020 

Skredfarevurdering reg. plan Librotet hyttefelt, Masfjorden 
kommune_oppdatert 18.08.20 

28.09.2020 

Fråsegn til endring av reguleringsplan forhyttefelt Librotet, planid 20190001, 
Masfjorden kommune 

24.06.2020 

Uttale - Librotet 23.06.2020 
Kommentarer til endring av reguleringsplan for Librotet 23.06.2020 
Kommentarer til endring av reguleringsplan for Librotet 23.06.2020 
Vedlegg 1 23.06.2020 
Vedlegg 2 23.06.2020 
Uttale - Offentleg ettersyn - Masfjorden - Librotet hyttefelt - detaljregulering 18.06.2020 
NVE si fråsegn - Offentleg ettersyn - Detaljreguleringsplan for Librotet, planid 
20190001 - Masfjorden kommune 

12.06.2020 

Merknad - Endring av reguleringsplan for Librotet, Masfjorden kommune 08.05.2020 
Endring av reguleringsplan for Librotet 01.04.2020 
Planskildring reguleringsendring Librotet 126620190001_rev02012020 04.02.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Reguleringsplan for Librotet vert godkjent i medhald av plan- og bygningslova § 12-12. 

Det vert vist til reviderte plandokument datert 24.09.2020.  

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn og fakta 
Framlegg til endring av reguleringsplan for Librotet vart handsama i formannskapsmøte den 
31.03.2020 i saknr 025/2020 der det vart gjort fylgjande vedtak: «FS - vedtak: Endring av 
reguleringsplan for Librotet vert sendt ut til offentleg ettersyn i medhald av plan- ogbygningslova § 



Møtebok Masfjorden formannskap Møte nr. 8,   17.11.20 Side 15 av 41 
 

12-10.» 

Nedanfor er saksframlegg med saksopplysningar frå sak 025/2020 vist i kursivtekst. Deretter vert 
merknadane som kom frå høyringa referert og vurdert og prosessen vidare med tilrådde endringar 
skildra:  

Saksopplysningar 

Bakgrunn/fakta: Bjørnar Leif Vik har 04.02.2020 sendt over planforslag med plankart og 
reguleringsendring for hyttefeltet Librotet. Det vert vist til planskildring reguleringsendring Librotet 
hyttefelt, Stordalen, Masfjorden kommune dagsett desember 2019. 
 
Formålet med endringa er å endre tomteplasseringar for å betre tomteplassering, samt mindre 
justering av tilkomstveg. Vidare skal planarbeidet oppdatere gjeldande reguleringsplan i høve til 
naturfare og naturmangfald. 
 
Det er identifisert naturfare – fare for sørpeskred, der sju tomter er råka og det er føreskrive 
avbøtande tiltak. Tiltaka er sikra i føresegnene til planen. Det er ikkje registrert 
naturmangfaldsverdiar av ein slik karakter at det medfører endring i planframlegget, eller 
føreskrive 
avbøtande tiltak. 
 
Gjeldande reguleringsplan var vedtatt og godkjent 27.mai 2010, med 41 hyttetomter. Nokre av 
tomtane er framleis ikkje seld. 3 av desse ligg i terreng med vanskeleg tilkomst, og vert teke ut av 
planen. Det er regulert inn 2 nye tomtar, nummer 8 og 15. 
 
Tilkomstveg som er opparbeidd, vart bygd med mindre avvik frå gjeldande reguleringsplan. I nytt 
planframlegg er vegen vist som bygd. Planframlegget inkluderer også stikkvegar frå tilkomstveg, 
som 
er bygde. I tillegg til BKK sin anleggsveg til lukehus, som også er bygd. 
 
I 2012 godkjente Masfjorden kommune frådeling av 2 bebygde punktfestetomtar, som ikkje var vist 
i 
gjeldande reguleringsplan. Desse tomtane er vist på nytt planframlegg som nr. 43 og 44. 
Planframlegget inneheld då 43 tomtar. 
 
Den viktigaste endringa i føresegnene er nr 4 «Føresegner tomter med naturfare» og nr 6 
«Rekkjefølgjeføresegner». Viser til vedlegg i saka. 
 
4.Føresegner tomter med naturfare (§ 12-6, 12-7 og 11-8) 
 
4.1 Fare for sørpeskred (§ 11-8 a) (H310_1-7) 
 
Før det vert gjeve rammeløyve skal det for tomtene 19, 20, 27, 29, 33, 34 og 41 etablerast større og 
meir veldefinerte løp og plastring av sidekantar slik at dette vil kunne lede sørpeskred til å halde 
seg 
meir i bekkeløpa. Hyttene som er for nær løpa skal dokumentere forsterka grunnmur/sidevegger 
for 
å kunne tåle sørpeskred. Tiltak må dimensjonerast og prosjekterast nærare og liggje føre i 
samband 
med søknad om igangsetjingsløyve. 
 
6. Rekkjefølgjeføresegner 
 
Alle rekkjefølgjeføresegner som gjeld for planområdet (§ 12-7 nr. 10). 
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6.2 Før rammeløyve (fritidsbustader 19, 20, 27, 29, 33, 34 og 41) 
 
I samband med søknad om rammeløyve skal det liggja føre dokumentasjon på avbøtande tiltak 
mot 
naturfare – skredhendingar. Berørte tomtar er bebygde, slik at dette punkt gjeld tilbygg, utviding, 
og 
gjenoppbygging av eksisterande hytte. 
 
Vurdering 
Rådmannen meiner at planen kan gå på høyring i medhald av plan- og bygningslova sin § 12-10, 
slik 
at saka vert tilstrekkeleg opplyst før den går til 2. gangs handsaming i formannskapet. 
 
Høyring 

Reguleringsplan var til offentleg ettersyn i perioden 04.05.2020-23.06.2020. I høyringsperioden 
kom det inn fylgjande merknader som er kort referert, og som vert vurdert av rådmannen i 
kursivtekst.  

1. Brev frå BKK Produksjon AS datert 7.mai 2020, som skriv at dei ynskjer at kommunen 
vurderer den «nye» lukehustomta bør endre reguleringsføremål. Dei skriv vidare at det 
er meir naturleg at tomta får føremål «industri», noko som er meir i tråd med bruken 
enn friluftsføremål som den har no.  

Rådmannen er enig med BKK og tilrår at tomta endrar føremål til industri og at dette 
vert tatt med i føresegnene.  

2. Brev frå NVE datert 11.juni 2020, som skriv at dei meiner det må vere eit krav å markere 
som aktsemdområde dei areal som ikkje kan friskmeldast med omsyn til skredfare. Og at 
desse aktsemdområda må førast vidare til plankartet som ei omssynssone. NVE meiner 
videre at flaum- og erosjonsfaren ikkje er tilstrekkeleg utgreidd. Dei skriv også at 
grunnvassuttak bør vurderast etter vassressurslova no.  

Rådmannen tilrår at aktsemdområda utanfor hyttetomtane vert vist på plankart som 
omsynssone. Flaum- og erosjonsfare er vurdert i oppdatert skredrapport datert 
18.08.2020. Felles vassforsyningsanlegg ligg på Kleivetoppen og det er ikkje aktuelt 
med uttak av grunnvatn i Librotet og difor ikkje aktuelt å ta desse vurderingane med i 
planprosessen. 

 Brev frå Fylkesmannen i Vestland datert 16.juni 2020, som skriv at dei ikkje har 
nokon vesentlege merknader til endringane og at dei legg til grunn at kommunen 
følgjer opp NVE sine merknader.  

Rådmannen tek merknaden til orientering.  

4. Brev frå Fredrik Bakke Johansen datert 22.juni 2020, som skriv at for tomt 20, så vil ikkje 
fotavtrykk til hytta plassert der det er tenkt naturleg, ikkje berøre skravert areal og 
forutset at tiltak i føresegnene punkt 4.1 ikkje vert utløyst i det tilfellet. Vidare skriv han 
at dersom endring av reguleringsplan medfører kostnad for tomteeigar, så vil dei fremje 
alternativ med grenseregulering.   

Rådmannen tek merknad til orientering. Rådmannen meiner likevel at tomta kan 
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utnyttast på ein tilfredsstillande måte.  

5. Brev frå Caroline L Langhelle datert 23.juni 2020, som skriv at dei har ingen 
kommentarar til denne saka, men ynskjer å ytre misnøy med at antall tomter i område 
aukast.  

Rådmannen tek merknaden til orientering.  

6. Brev frå Vestland Fylkeskommune datert 22.juni 2020, som skriv at dei har ingen 
vesentlege merknader til varsla endringar i planen slik den ligg føre og at det er positivt 
at planen tek grep for å auke sikkerheita i høve til sørpeskred ved avbøtande tiltak.  

Rådmannen tek merknaden til orientering. 

På bakgrunn av alle inkomne merknadar, sendte Masfjorden kommune brev til Bjørnar Vik, for å få 
hans kommentar/vurdering av merknadane.  

Bjørnar Vik har i brev datert 26.09.2020 (journalført 28.09.2020) kome med tilbakemelding på 
merknadane, dette brev er vedlagt saka. Saman med brevet vart det sendt over reviderte 
plandokument (plankart, føresegner og oppdatert rapport for skredfarevurdering frå Asplan Viak 
datert 18.08.2020.)  

Det er gjort ein fagleg jobb med å få kartlagt potensiell skredfare i område og konklusjonane frå 
kartlegginga er innarbeidd i dei reviderte plandokumenta. 

Vurdering 

Rådmannen viser til at dei endringane som er gjort med plandokument i stor grad er kome etter 
merknad frå NVE og BKK Produksjon AS. Endringane som er gjort etter at dokumenta var på 
høyring, har skjedd i dialog med Bjørnar Vik. Rådmannen meiner at planendringa ikkje er av slik 
karakter at det er naudsynt å sende planen ut til ny offentleg ettersyn. Viser til dei reviderte 
plandokumenta datert 24.09.2020 og  reguleringsplan kan difor endeleg slutthandsamast i 
kommunestyret.  

Konklusjon 
Rådmannen rår til at reguleringsplan for Librotet vert godkjent i medhald av plan- og bygningslova 
§ 12-12.  

 

  

Formannskapet - 110/2020 

 

FS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

FS - vedtak: 

Reguleringsplan for Librotet vert godkjent i medhald av plan- og bygningslova § 12-12. 

Det vert vist til reviderte plandokument datert 24.09.2020.  
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sveinung Toft FA-L12, Gbnr-26/2, Gbnr-26/5 
 

19/727 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

111/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Godkjenning av planprogram for detaljreguleringsplan for Totland gnr 26 bnr. 2,5 m.fl.  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Planprogram - 03.11.20 08.11.2020 
Varsel om oppstart av reguleringsplanarbeid og offentleg  ettersyn av 
framlegg til planprogram 

08.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune godkjenner planprogram dagsett 03.11.2020 for detaljreguleringsplan for 
Totland gnr. 26, bnr 2,5 m.fl., i medhald av plan- og bygningslova sin § 4-1. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn og fakta: 
Føretaket Stracon AS har i e-post dagsett 03.11.2020 sendt over framlegg til planprogram for 
reguleringsplan for Totland gnr 26 bnr 2,5 m.fl.over til kommunen til godkjenning. Det er føretaket 
Vestnorsk Fisk AS som står bak planarbeidet, og som ønskjer å regulera eit større settefiskanlegg 
på denne staden.  

 
Planområdet:  
Planområdet utgjer om lag 30 daa og tek utgangspunkt i den gamle hermetikkfabrikken i Andvik 
(Totland) med tillegg av sjøarealet ut forbi og langs stranda, og noko areal på motsett side av 
Andvikvegen. 

Planen sitt føremål:  
Intensjonen med planen er å legge til rette for etablering av akvakulturanlegg innehaldande 
klekkeri/smoltanleg for produksjon av 5 millionar fisk, basert på RAS-teknologi 
(resirkulasjonsanlegg) Det vert også sett på mogelegheiter for produksjon av inntil 8 millionar 
settefisk. 
  
Oppstartsmøte  
Det vart gjennomført oppstartsmøte med kommunen den 18.10.19.  
I oppstartsmøte blei det bestemt at det skal utarbeidast konsekvensutgreiing med planprogram.  
Den 03.02.20 blei det også gjennomført folkemøte samt møte med formannskapet der planane 
vart presentert.  
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Planprogram  
Planprogrammet skal alltid på høyring og vert handsama og må godkjennast av Masfjorden 
kommune. Det synleggjer grunnlaget for konsekvensutgreiinga og dei tema som skal vurderast.  
I høve til forskrift om konsekvensutgreiing § 8 er det stilt krav om konsekvensutgreiing utan 
planprogram. Kommunen har kravd planprogram, mellom anna av omsyn til at tiltaket ikkje er i 
tråd med overordna kommuneplan. Samstundes er det planlagt utarbeiding av ny kystsoneplan, - 
eit arbeid som ikkje er starta opp formelt enno, og som vil verta ein felles kommunedelplan for 
kystsona i Nordhordland. Planen kan få vesentleg verknad for miljø og samfunn og vert vurdert 
etter kriteria i § 10 og vedlegg Il som omhandlar akvakultur. 
 
Vurdering 

Rådmannen har vurdert endeleg og revidert framlegg av 03.11.2020 til planprogram og meiner 
dette framlegget har klart å fanga opp i seg dei viktigaste synspunkta som kom frå regionale 
instansar i samband med oppstartsmeldinga og høyringa av framlegg til planprogram. For 
rådmannen har det vore spesielt viktig at krav frå NVE er vorte fanga opp i det reviderte 
framlegget, og her vil ein spesielt framheva at følgjande utgreiingstema er kome med i 
planprogrammet no. 

· Skredfarekartlegging med innteikning av eventuelle faresonegrenser, jf. krava i TEK 17 § 7-2. 
· Kartlegging av flaum og erosjonsfare med innteikning av eventuelle 

faresonegrenser...(klimaframskrivne flaumsoner). 
· Geoteknisk vurdering av grunntilhøva i strandsona. 

 På bakgrunn av dette og at dei fleste synspunkta og faglege vurderingane som kom inn i høyringa 
no er teke med i det reviderte planprogrammet, vil rådmannen tilrå at planprogrammet no vert 
godkjent i medhald av plan- og bygningslova sin § 4-1. Vidare meiner rådmannen at dette er eit 
planinitiativ som kan bidra til utvikling av næringslivet i denne delen av kommunen, og at det vil 
vera svært positivt at den gamle hermetikkfabrikktomta vert rydda opp i og får endra bruk som 
planlagt. 

Konklusjon 
Rådmannne rår til at planprogrammet dagsett 03.11.2020 for detaljreguleringsplan for Totland 
gnr. 26, bnr 2,5 m.fl. vert godkjent. 

 

  

Formannskapet - 111/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune godkjenner planprogram dagsett 03.11.2020 for detaljreguleringsplan for 
Totland gnr. 26, bnr 2,5 m.fl., i medhald av plan- og bygningslova sin § 4-1. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sveinung Toft Gbnr-52/46, FE-611 
 

20/338 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

112/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Forlenging av avtale knytt til næringsareal på Matre  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Opsjonsavtale gnr 52 bnr 46 på Matre 08.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Formannskapet gjev rådmannen fullmakt til å forlenge opsjonsavtalen på gnr 52 bnr 46 på Matre ut 
2021 . « 

 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn og fakta: 
Det vert vist til formannskapsak nr 031/2020 i møte den 27.04.2020 der formannskapet gjorde 
følgjande samrøystes vedtak: 

«Masfjorden kommune sluttar seg til inngåtte opsjonsavtalar på gnr 52 bnr. 49 og gnr 52 bnr 46 på 
Matre. Naudsynte midlar vert sett av frå disposisjonsfondet.» 

For å framstå med truverde i konkurransen om å få etablert ei viktig datalagringsbedrift har difor 
Masfjorden kommune signert to opsjonsavtalar med to grunneigarar innanfor næringsområdet på 
Matre. Det vert betalt månadsleige for dei to eigedomane, som i 2020 til saman ville utgjera om 
lag 56.000,- kroner eks mva. Den eine opsjonen kan forlengast vidare ut  2021 om begge partar er 
samde, den andre er alt inngått for 2021. Denne saka gjeld mogeleg forlenging av  opsjonsavtalen 
på gnr 52 bnr 46, som går ut til 31.12.2020, om den ikkje vert gjensidig avtalt å forlenga den innan 
01.12.2020. Det vert vist til punkt 5 og 6 i avtalen der det står følgjande: 

5. Realisering av opsjonen om kjøp vert gjennomført ved at Masfjorden kommune 
skriftleg stadfestar dette til eigar i opsjonsperioden frå og med 01.04.2020 til og med 
31.12.2020, og deretter lagar til skøyte for underskriving av eigar. Kjøpesummen på 
krone 1.500.000 skal verta betalt av Masfjorden kommune innan 14 dagar etter at 
eigedomen er overført til ny eigar. 

 
6. Avtalen kan om begge partar er samd om dette forlengast i l år. Eventuell avtale om 
forlenging skal vera inngått innan l. desember 2020. Avtalen kan ikkje seiast opp av 
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nokon i opsjonsperioden. 

 

Vurdering 

Rådmannen viser til at det er nytta mykje ressursar for å prøva å få etablert ei datalagringsbedrift 
til Matre, og at det difor er føremålsteneleg å gå i forhandlingar for å få forlenga avtalen ut 2021, 
slik at kommunen kan framstå som ein eigar mot aktuelle etablerarar også i heile 2021. På 
bakgrunn av dette tilrår ein at formannskapet gjer vedtak om at Masfjorden kommune prøver å 
forlenge opsjonsavtalen ut 2021 for eigedomen gnr 52 bnr 46 på Matre. 

Konklusjon 
Rådmannen tilrår at opsjonsavtalen vert forlenga om begge partar vert samde om dette. 

 

  

Formannskapet - 112/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 

 

 

FS - vedtak: 

Formannskapet gjev rådmannen fullmakt til å forlenge opsjonsavtalen på gnr 52 bnr 46 på Matre 
ut 2021 . « 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Sveinung Toft FE-140 
 

19/667 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

113/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

081/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Revidert framlegg til planstrategi for Masfjorden kommune 2020 - 2023  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Framlegg til planstrategi for Masfjorden kommune - saksframlegg med 
kommunestyrevedtak den 13.02.2020 

09.11.2020 

Planstrategi for Masfjorden  2020 - 2023 09.11.2020 
 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Planstrategi for Masfjorden kommune 2020 – 2023 vert revidert ved at følgjande planar vert starta 
opp i 2021 i prioritert rekkjefølgje: 

1. Reguleringsplan frå området Kvalhogen og Olderstuen  
2. Kommunedelplan for energi og klima   

3. Reguleringsplan for Botnaneset 

Reguleringsplan for bustadføremål på nedre del av Matre (kaiområdet og aust for det gamle 
hotellet), samt reguleringsplan for kryss Ynnesdalsvegen vert tidlegast starta opp i 2022.  

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn og fakta: 

Kommunestyret handsama den 13.02.2020, i sak 009/2020, sjå vedlegg,  framlegg til planstrategi 
for Masfjorden kommune for perioden 2020 – 2023, sjå vedlegg. Det vart då fatta følgjande 
samrøystes vedtak: 

«Framlegg til planstrategi for Masfjorden kommune 2020 – 2023 vert godkjent med følgjande 
endringar i kap. 8. under prioriterte planar 2020 - 2023  : 

Nye planar som skal innarbeidast: 

1. Kommunedelplan for trafikksikring – oppstart 2020 
2. Reguleringsplan for Slippen/ Storskjeret på Sandnes – oppstart 2020 
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3. Reguleringsplan for området Kvalhogen og Olderstuen – oppstart 2020 
4. Reguleringsplan for bustad og næringsområdet på Matre - oppstart 2020 

Planstrategidokumentet skal reviderast hausten 2020.» 

 

Sidan vedtaket i kommunestyret vart gjort har kommunen fått godkjent reguleringsplanen for 
næringsområdet på Matre. (Vedtaket vart gjort i kommunestyremøte den 22. oktober.)  

Vidare har ein starta opp planarbeidet for Slippen/ Storeskjeret, og venteleg vil det ligg føre eit 
framlegg til reguleringsplan for dette området i løpet av desember. Planprogram for 
kommunedelplan for trafikksikring vart og godkjent på sist kommunestyremøte, og det betyr at 3 
av dei 4 planane som vart særskilt nemnd i vedtaket er følgt opp.  «Reguleringsplan for området 
Kvalhogen og Olderstuen – oppstart 2020 « har ein av kapasitetsmessige og ressursmessige 
årsaker ikkje klart å  starta opp. I tillegg medførte den usikre koronasituasjonen at 
administrasjonen måtte endre på arbeidsrutinar og ha større fokus på  tenesteproduksjonen enn 
på viktig utviklingsarbeid i store deler av dette året. 

Vidare vil ein vise til at Kommunedelplan for kystsona og sjø i Masfjorden no vert erstatta av ein 
interkommunal plan for sjøareala i Nordhordland og Gulen, og at dette planarbeidet allereide er 
starta opp med mellom anna oppnemning av arbeidsgruppe og politisk styringsgruppe, jf. 
kommunestyresak den 10.09.2020. 
 
Vurdering: 
Rådmannen meiner at ein bør prioritera oppstart av følgjande nye planar i 2021: 
 
1. Reguleringsplan for området Kvalhogen og Olderstuen  
2. Kommunedelplan for energi og klima   

3. Reguleringsplan for Botnaneset  

Reguleringsplan for bustadføremål på nedre del av Matre (kaiområdet og aust for det gamle 
hotellet), samt reguleringsplan for kryss Ynnesdalsvegen ved Hosteland er prioritert i 
planstrategidokumentet, men av kapasitets- og ressursmessige grunnar meiner rådmannen at 
desse planane tidlegast bør starta opp i 2022. Ein rår til at oppstart av desse to planane vert drøfta 
hausten 2021 i samband med handlingsdelen til budsjettet for 2022. Alternativt bør ein av 
kapasitetsmessige grunnar velja å ta ut planarbeidet knytt til Botnaneset i 2021, for heller å 
prioritera å detaljregulera eit mindre bustadområde i nedre del av Matre (kaiområdet m.v.). Sidan 
områdeplanen for Haugsværdalen inneheldt mange ledige bustadtomter nedanfor 
Haugsværtunet, og som snart kan bli byggjeklare, meiner rådmannen at det er rett å prioritere 
oppstart av Botnaneset først. 
 
Konklusjon 
Rådmannen rår til at kommunestyret reviderer planstrategi for Masfjorden kommune 2020 – 2023 
ved at følgjande planar vert starta opp i 2021 i prioritert rekkjefølgje: 

 
1. Reguleringsplan for området Kvalhogen og Olderstuen  
2. Kommunedelplan for energi og klima   

3. Reguleringsplan for Botnaneset  
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Formannskapet - 113/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Planstrategi for Masfjorden kommune 2020 – 2023 vert revidert ved at følgjande planar vert 
starta opp i 2021 i prioritert rekkjefølgje: 

1. Reguleringsplan frå området Kvalhogen og Olderstuen  
2. Kommunedelplan for energi og klima   
3. Reguleringsplan for Botnaneset 

Reguleringsplan for bustadføremål på nedre del av Matre (kaiområdet og aust for det gamle 
hotellet), samt reguleringsplan for kryss Ynnesdalsvegen vert tidlegast starta opp i 2022.  
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Anne Kristin Rafoss FE-033 
 

20/1000 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

114/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

 

Referatsak  

 

Tilknytte dokument: 

1.   Protokoll Regionråd 4-2020, måndag 21. september 2020 

 

2.   Møteplan 2021 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering 
 

Saksopplysningar: 

 
 

  

Formannskapet - 114/2020 

 

FS - behandling: 

Referatsaker: 

Skriv 1: Protokoll Regionråd 4-2020, måndag 21.september 2020 

Skriv 2: møteplan for 2021 (lagt fram i møte) 

Orientering frå Rådmannen: 

Teknisk sjef Roald Kvingedal orienterte om status kommunale vegar og kommunale bygg 

Rådmannen la fram høyringsuttale til budsjettet 2021 m.a. frå utdanningsforbundet x2, inkl film 
over vedlikehaldsbehov Nordbygda skule og uttale frå eldrerådet frå møtet 16.11. 

Framlegg til vedtak vart samrøystes. 

 

 

FS - vedtak: 

Referatsaker vert tekne til orientering 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-223, FA-M89 
 

20/1002 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

115/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

085/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Berivest - søknad om tilleggsløyving etablering av øvingsfelt for brann og beredskap  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Søknad frå Berivest 12.11.2020 
Søknad Berivest 12.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune løyver inntil kr. 675.000 til restfinansiering for etablering av Berivest – 
øvingsfelt for brann og beredskap. Midlane vert dekka over drifta i 2020 rekneskapen, og vert 
innarbeidd i siste budsjettrevisjon 2020.  

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Viser til søknad om tilleggsløyving (saksvedlegg) og orientering i samband med 
kommunestyremøte 22.10.20, samt  

 

Uttale 
Saksa frå presentasjon styreleiar i Berivest as i samband med orienering kommunestyre den 
22.10.20;   



Møtebok Masfjorden formannskap Møte nr. 8,   17.11.20 Side 29 av 41 
 

 

 

Fakta 

Viser til kommunestyre sine tidlegare handsamingar og løyvingar for etablering av øvingsfeltet, 
m.a. 21.9.2017, 13.12.2018 og sist 24.6.2019., kor løvying av kommunale midlar har auka frå møte 
til møte (0 – 200.000 – 750.000) og no kr. 1.425.000 pr. kommune   

Konklusjon 
Masfjorden kommune løyver kr. 675.000 til restfinansiering for etablering av Berivest – øvingsfelt 
for brann og beredskap (under føresetnad av at Gulen kommune løyver tilsvarande beløp og at 
selskapet vert 100% «kommunalt» AS). Midlane vert dekka over drifta i 2020 rekneskapen, og 
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ekstra tilførte midlar i samband med havbruksfondet. 

 

  

Formannskapet - 115/2020 

 

FS - behandling: 

Saka vart drøfta. 

Rådmannen supplerte saksutgreiinga med: 

Ut i frå kommunelova § 14-5 og § 26-1 bokstav c) ser ein det som ein naturleg at Styret i 
Berivest i denne etableringsfasen, rapporterer til formannskap om framdrift og 
kostnadsoppfylging fram til øvingssenteret er i drift. Formannskap tek det vidare til 
Kommunestyret om det blir varsla om avvik 

Rådmannen sette fram følgjande tilleggspunkt til framlegg til vedtak: 

Styret rapporterer til formannskapet fram til øvingssenteret er i drift. Eventuelle avvik blir 
handsama av kommunestyret. 

Framlegg til vedtak med tilleggspunkt frå rådmannen vart samrøytes tilrådd til kommunestyret. 

 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune løyver inntil kr. 675.000 til restfinansiering for etablering av Berivest – 
øvingsfelt for brann og beredskap. Midlane vert dekka over drifta i 2020 rekneskapen, og vert 
innarbeidd i siste budsjettrevisjon 2020. 

Styret rapporterer til formannskapet fram til øvingssenteret er i drift. Eventuelle avvik blir 
handsama av kommunestyret. 
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-033, FA-L35 
 

19/545 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

116/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

087/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Oppdatering av selskapsavtale for Nordhordland Revisjon IKS  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
NHR IKS - Oppdatering av selskapsavtale 15.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune vedtek selskapsavtalen for Nordhordland Revisjon IKS datert 15.11.2020 som 
er oppdatert med endringane gjeldande frå 1.1.2020.  

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 

Nordhordland Revisjon IKS (NHR) og Indre Hordaland Revisjonsdistrikt er samanslått til det 
nye revisjonsselskapet Vestlandsrevisjon IKS. Grunna samanslåinga skal Nordhordland 
Revisjon IKS avviklast i løpet av 2021. Det er tidsmessig ikkje mogeleg å gjennomføre 
avviklingsprosessen i 2020. 

Sidan avvikling av selskapet først vil skje i 2021 stiller Brønnøysundregisteret krav om 
oppdatert selskapsavtale. Dagens selskapsavtale er ikkje formelt oppdatert med gjeldande 
eigardelar etter utmelding av Meland og Radøy kommune (ved samanslåing til Alver 
kommune). Nordhordland Revisjon IKS kjem derfor med framlegg om godkjenning av 
oppdatert selskapsavtale.  

Selskapsavtala er uendra utover oppdaterte eigardelar. Eigardelane slik desse går fram av 
avtalen er godkjent av ordførarane i eigarkommunane i representantskapsmøte 6. 
desember 2019.  

Den formelle oppdateringa av eigardelane i avtalen medfører ikkje nokon praktiske 
konsekvensar for kommunen. Frå 1.1.2021 er det selskapsavtalen for Vestlandsrevisjon IKS 
som er gjeldande for revisjonstenesta. Godkjenning av oppdatert selskapsavtale er ein rein 
formalitet.   

Konklusjon 

Masfjorden kommune vedtek selskapsavtalen for Nordhordland Revisjon IKS datert 
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15.11.2020 som er oppdatert med endringane gjeldande frå 1.1.2020.  

 

  

Formannskapet - 116/2020 

 

FS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune vedtek selskapsavtalen for Nordhordland Revisjon IKS datert 15.11.2020 
som er oppdatert med endringane gjeldande frå 1.1.2020.  
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FE-037, TI-&01 
 

20/1018 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

117/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

088/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Revisjon av selskapsavtale Nordhordland Utviklingsselskap IKS  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Kommunestyrehandsaming revisjon av selskapsavtale Nordhordland 
Utviklingsselskap IKS 

15.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune godkjenner revidert selskapsavtale med fylgjande endringar:  
 
1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy.  

2. Vaksdal kommune trer inn som ny medeigar i selskapet.  

3. Det vert gjort endring av røystetal, eigar/ansvarsdel og kostnadsdeling.  

4. Selskapet skiftar namn frå Nordhordland Utviklingsselskap IKS til Region Nordhordland IKS.  
 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Nordhordland Utviklingsselskap IKS (NUI) vart stifta 5. januar 2012, etter å ha skifta namn frå 
Regionrådet Nordhordland IKS. Selskapet var då eigd av dei ni kommunane Austrheim, Fedje, 
Gulen, Lindås, Masfjorden, Meland, Modalen, Osterøy og Radøy.  
 
Lindås, Meland og Radøy slo seg saman til Alver kommune frå og med 01.01.2020, slik at det no er 
sju kommunar som er eigarar. Dette gir krav om endring av selskapsavtalen.  
I tillegg har Vaksdal kommune eit ønskje om bli med i Nordhordland Utviklingsselskap 
IKS/Regionrådet. Vaksdal kommune har over lengre tid vore med på ein del av samarbeidet i 
regionen, bl.a. har dei vore med i IKT Nordhordland frå starten av i 2011. Kommunen deltar også 
på ein del tenestesamarbeid og rådmannen er med i rådmannsutvalet. I og med at det må gjerast 
endring av selskapsavtalen vil det vera ein fordel å ta med den utvidinga av selskapet no.  
 
Selskapet har fått frist ut året av Brreg med å få på plass ny selskapsavtale som er godkjent i 
kommunane. Endring av selskapsavtalen krev at alle kommunestyra gjer likelydande vedtak. Det 
betyr at saka må vera godt forankra og ha ei brei forståing før den går ut til kommunestyra for 
handsaming.  
 
Føremål med NUI  
I selskapsavtalen står det i §3 at selskapet skal:  
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· Arbeide i samsvar med det politiske organet RNH (Regionrådet) sitt føremål  
· Ivareta økonomiske og administrative oppgåver for RNH  
· Ivareta saksførebuing og sakshandsaming av saker for RNH  
· Gjennomføre utviklingsarbeid som er i tråd med føremålet til RNH  
· Ta på seg økonomiske og administrative oppgåver samt utviklingsoppdrag for 

eigarkommunane   etter særskild avtale  

 
Det er god tradisjon i Nordhordland med å samarbeida om å få til felles prosjekt, saker, uttalar 
m.v. i regionen. I 2021 kan samarbeidet markera 60 år. Dei største og mest markante prosjekta, 
reint fysisk, er å landa oljeraffeneri til Mongstad/Nordhordland (kom i drift 1975), bygginga av 
Nordhordlandsbrua (opna 1994) og no bygginga av Region Nordhordland Helsehus. Andre døme er 
etableringa av IKT Nordhordland, Nordhordland legevakt og Nordhordland Unesco 
biosfæreområde. Dette er gode døme på strategisk gode tiltak for å få til ei positiv utvikling av 
regionen og prosjekt som ikkje ville blitt realisert utan samarbeid. Etablering av dette og andre 
gode samarbeidstiltak i regionen har skjedd med grunnlag i Regionrådet og det som i dag er NUI 
sitt arbeid. Det er også erfaringar frå andre regionar at der det er gode og kjente nettverk med høg 
grad av tillit er det mogeleg å få til gode samarbeid.  
 
NUI har valt å konsentrera si verksemd om fire hovudstrategiar:  
1. Marknadsføring av regionen  
2. Å betre kommunikasjonane  
3. Nærings- og arbeidsplassutvikling  
4. Meir effektiv forvaltning og tenesteproduksjon  

 
I perioderapporten til NUI for perioden 2015 – 2019 er aktiviteten til selskapet og Regionrådet 
nærare beskrive og det vert vist til den for meir informasjon / dokumentasjon. 
http://www.nordhordland.net/perioderapport-2016-2019.522820.nn.html  
 
Regionrådet meiner rapporten gir eit godt grunnlag for å meina at alle kommunane i regionen har 
god nytte av å vera med i samarbeidet. 

Formell prosess  
Endring av selskapsavtalen vil følgja denne prosessen og det er satt opp ein tidsplan slik at alle 
kommunestyra får gjort vedtak innan desember 2020. 

http://www.nordhordland.net/perioderapport-2016-2019.522820.nn.html
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For å sikra forankring hos kommunane er dei største endringane i selskapsavtalen drøfta i 
Regionrådet ved fleire høve i 2020 og seinast i Regionrådet 21. september, sak 35/20 med 
følgjande vedtak:  
· Regionrådet ser det som positivt at Vaksdal kommune ønskjer å bli medlem i Regionrådet 

Nordhordland.  
· Regionrådet ønskjer ein fordelingsnøkkel der 30 % vert fordelt som ein lik sum på 

kommunane og resten 70 % vert fordelt etter folketal. Regionrådet ber imidlertid NUI finna 
ein modell som gjer at småkommunane Fedje og Modalen berre får ca. halvparten auke i 
forhold til kva dei får ved 30 % fast. Regionrådet ber NUI leggja saka fram for formell 
handsaming i Representantskapet.  

· Regionrådet ønskjer at Nordhordland Utviklingsselskap IKS endrar namn til Region 
Nordhordland IKS.  

 
Kva må gjerast av endringar i selskapsavtalen  
NUI sitt geografiske område og befolkning er uendra etter kommunesamanslåinga, men det gir 
likevel endringar for NUI som selskap når dei tre av dei største kommunane går saman til ein 
kommune og får om lag 65 % av folketalet regionen. I tillegg vert det føreslått å utvida selskapet 
med Vaksdal kommune. Dei to minste kommunane har til saman om lag 2 % av folketalet.  
Dette gjer at det må sjåast på følgjande:  
· Representantskapet – røystetalet til kommunane  
· Eigar/ansvarsdelen – fordelinga på kommunane  
· Kostnadsdeling – finansiering av NUI  

 
I tillegg kan det vere andre mindre justeringar som bør gjerast. Det er også forslag om å endra 
namnet til Region Nordhordland IKS. 

Namneendring  
Selskapet Regionrådet Nordhordland IKS endra 5. januar 2012 namnet til Nordhordland 
Utviklingsselskap IKS. Hensikten var fyrst og fremst å skilja den politiske møteplassen Regionrådet 
Nordhordland (ordførarar og rådmenn i eigarkommunane) og det administrative selskapet som 
jobba for Regionrådet. I den samanheng vart det bestemt at selskapet skulle heita Nordhordland 
Utviklingsselskap IKS (NUI), samtidig som ein tok i bruk logoen Region Nordhordland. Erfaring frå 
2012 tilseier at folk i lita grad koplar NUI til Regionrådet, og dei tilsette i selskapet må heile tida 
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forklara kven dei er, og kven dei jobbar for. Dette opplever også ordførarar og rådmenn i ulike 
samanhengar.  
 
Administrasjonen føreslår derfor at selskapet sitt namn vert endra til Region Nordhordland IKS slik 
at det meir høver med det selskapet utfører og med logoen til selskapet. Det vil framleis gje eit 
skilje mellom Regionrådet og selskapet som var formålet då namnet Nordhordland 
Utviklingsselskap IKS vart tatt i bruk.  
 
Kostnadsdeling – finansiering av NUI  
NUI sin basiskontingent frå kommunane er i 2020 på 4,2 mill kr. Den er avgjerande for NUI si drift. I 
tillegg må selskapet henta inn prosjektinntekter direkte frå kommunane til konkrete prosjekt og 
prosjektinntekter frå andre aktørar basert på søknadar til fylkesmann, fylkeskommune, sentrale 
styresmakter og andre relevante aktørar iht. oppgåvene / prosjekta det vert jobba med. For å få 
gjennom slike søknadar er ein avhengig av å ha ei «grunnfinansiering» i botn. I alle 
prosjektsøknadar m.v. vert det t.d. stilt krav om minimum 50% eigenkapital / eigeninnsats. 

I dagens selskapsavtale er basiskontingenten frå kommunane basert utelukkande på tal 
innbyggarar. Den modellen gir følgjande fordeling i % pr. kommune når Vaksdal er tatt med og 
innbyggartalet pr 01.01.2020. 

 

 

Alver kommune har i ein slik fordeling 59,5 % av og Modalen og Fedje har til saman nesten 2 %.  
 
Ut i frå arbeidsoppgåver og prosjekt har dei minste kommunane større nytte av NUI enn det som 
kjem fram i denne fordelinga. Ein del av det NUI gjer kjem alle kommunane likt til nytte då det er 
oppgåver alle måtte gjort enten ein er liten eller stor. Det at NUI er lokalisert i Knarvik gjer at 
vertskommunen kan ha større nytte av samarbeidstiltak og utvikling av desse. Døme på dette er 
t.d. interkommunal legevakt og no bygging av Region Nordhordland Helsehus.  
 
I KOSTRA kjem det fram kor mykje den enkelte kommune nyttar til politisk styring, kontroll og 
administrasjon (tenesteområda 100, 110 og 120). Den viser som forventa at kostnaden pr. 
innbyggjar er høgast i dei minste kommunane og lågast i dei største. Variasjonen er i frå kr 5 122,- 
til 31 222,-, forholdet er om lag 1 til 6.  
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Konklusjonen er at fordelinga av basiskontingenten må gjerast med eit fast beløp pr. kommune og 
resten fordelt etter folketal. 

Det er foreslått følgjande fordelingsnøkkel:  
30 % av kontingenten vert fordelt som fast beløp pr kommune  

70 % av kontingenten etter andel avfolketalet i regionen.  
 
For å hindre at dei minste kommunane kjem ut med for høgt beløp pr. innbyggar med dennne 
modellen så vert den korrigert med følgjande:  
Ingen kommune skal betala meir enn 3 ganger gjennomsnittsbeløpet pr. innbyggar, men ikkje 
korrigert lågare enn at dei framleis må dekke 3 % av kontingenten. (dette vil i praksis gjelda for 
Modalen og Fedje)  
 
Totalt sett vil Alver sin andel då vera om lag 46 % og dei andre kommuane har totalt 54 %.  
Dette gir denne fordelinga totalt sett: 

 

Regionrådet har gitt sin støtte til denne modellen. 
 
Representantskap og røystetal  
IKS-lova forutsett at alle kommunane minimum skal ha ei røyst i representantskapet. Utover dette 
kan kommunane sjølv bestemma korleis tal røyster skal fordelast. I dag er det ei ekstra røyst pr. 
kommune med minst 3 000 innbyggarar og ei røyst ekstra pr. påbyrja 3 000 innbyggar. 
Administrasjonen føreslår at ein fortset med same modell, men at innbyggjartalet blir endra frå 3 
000 til 5 000. Då vil Alver få 6 røyster, Osterøy 2 røyster og resten av kommunane 1 røyst. Totalt vil 
det vera 14 røyster. Likheit i stemmer løysast ved at leiar har dobbeltstemme.  
Utover dette ser ikkje administrasjon noko behov for endringar.  
Regionrådet har gitt sin støtte til denne modellen.  
 
Eigar/ansvarsdel  
I dag er eigar/ansvarsdel fordelt ut i frå folketalet. I dagens avtale står det at det er ein 
innskotskapital på kr 1 000 000. Innhaldet i selskapsavtalen vart utforma i 2010, dvs. lenge før 
selskapet vart stifta, og tanken var at det skulle finnast ein eigenkapital som ein slags start- og 
bufferkapital i selskapet. I løpet av 2011 vart kommunane samde om å at dei skulle betala inn 
kontingent for 2012 som om «ingenting var hendt», og innskotskapitalen vart droppa. Dette 
punktet i selskapsavtalen bør derfor strykast. Det vil også fjerna all spekulasjon om at det ved 
eventuell utmelding skal kunne krevjast utbetaling av eventuelt innskot.  
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Administrasjonen føreslår at eigardelen/ansvarsdelen følgjer same modell som 
finansieringsmodellen, med 30 % fordelt likt pr. kommune og resten etter folketal. Denne vert 
ikkje korrigert slik som i finansieringsmodellen. 
 

Konklusjon 
Tilrår at Masfjorden kommune godkjenner revidert selskapsavtale med fylgjande endringar:  
1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy.  

2. Vaksdal kommune trer inn som ny medeigar i selskapet.  

3. Det vert gjort endring av røystetal, eigar/ansvarsdel og kostnadsdeling.  

4. Selskapet skiftar namn frå Nordhordland Utviklingsselskap IKS til Region Nordhordland IKS 

 

  

Formannskapet - 117/2020 

 

FS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes tilrådd til kommunestyret. 
 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune godkjenner revidert selskapsavtale med fylgjande endringar:  

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy.  

2. Vaksdal kommune trer inn som ny medeigar i selskapet.  

3. Det vert gjort endring av røystetal, eigar/ansvarsdel og kostnadsdeling.  

4. Selskapet skiftar namn frå Nordhordland Utviklingsselskap IKS til Region Nordhordland IKS.  
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Sakspapir 

 

Sakshandsamar Arkiv ArkivsakID 

Svein Helge Hofslundsengen FA-H16, FE-026, HistSak-
12/137 
 

20/515 

   

 

Saknr Utval Type Dato 

118/2020 
 

Formannskapet PS 17.11.2020 

089/2020 
 

Kommunestyret PS 30.11.2020 

 

Revisjon av selskapsavtale Region Nordhordland Helsehus IKS  

 

Vedlegg: 

Journalposttittel Dato 
Kommunestyrehandsaming revisjon av selskapsavtale Region Nordhordland 
Helsehus IKS 

15.11.2020 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Masfjorden kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS 
med fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 
2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

 

Saksopplysningar: 

Bakgrunn 
Selskapsavtalen for Region Nordhordland Helsehus IKS vart vedteke første gong 12.12.14. 
Selskapet var då eigd av dei ni kommunane Austrheim, Fedje, Gulen, Lindås, Masfjorden, Meland, 
Modalen, Osterøy og Radøy. 
 
Lindås, Meland og Radøy slo seg saman til Alver kommune frå og med 01.01.2020, slik at det no er 
sju kommunar som er eigarar. Det gir krav om endring av selskapsavtalen. Selskapet har av Brreg 
fått frist ut året med å få på plass ny selskapsavtale som er godkjent i kommunane. Endring av 
selskapsavtalen krev at alle kommunestyra gjer likelydande vedtak. Det betyr at saka må vera godt 
forankra og ha ei brei forståing før den går ut til kommunestyra for handsaming.  
 
Kommunane sin eigardel vert påverka av kommunesamanslåinga. I den gjeldande avtalen er 20 % 
fordelt likt og 80 % ut i frå folketalet. Dersom ein vel å fortsetja med 20 % fordelt likt, vil Alver 
kommune ha ein eigardel som er over 50 %. Styret i RNHI synes ikkje det er naturleg at ein 
kommune skal ha over 50 % eigardel og føreslår at den delen som vert fordelt likt vert auka til 30 
%. Det er same fordelingsnøkkel som vert brukt i berekning av medlemsskapet i NUI (Regionrådet).  
Det gir følgjande fordeling i § 7-2:  
Kommune Fordelt likt Fordelt ut i frå 

folketal 
Totalt 

4631 Alver 4,29 % 45,34 % 49,63 % 
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4630 Osterøy 4,29 % 12,56 % 16,85 % 

4632 Austrheim 4,29 % 4,45 % 8,74 % 

4635 Gulen 4,29 % 3,56 % 7,85 % 

4634 Masfjorden 4,29 % 2,62 % 6,91 % 

4633 Fedje 4,29 % 0,85 % 5,13 % 

4629 Modalen 4,29 % 0,60 % 4,89 % 

Totalsum 30,00 % 70,00 % 100,00 % 

 
 
Eigardelen er også grunnlag for røystetalet i representantskapet, sjå § 4-4. 
 
Dei andre endringane som er foreslått er formalia som namn og kommunenummer.  
 

Konklusjon 
Tilrår at Masfjorden kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland 
Helsehus IKS med fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 
2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 

 

 

  

Formannskapet - 118/2020 

 

FS - behandling: 

Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 

 

FS - vedtak: 

Masfjorden kommune godkjenner revidert selskapsavtale for Region Nordhordland Helsehus IKS 
med fylgjande endringar: 

1. Alver kommune overtar eigaransvaret til kommunane Lindås, Meland og Radøy 
2. Eigardelen i selskapet vert fordelt 30 % likt på kommunane og 70 % ut i frå folketalet. 
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Rett utskrift frå møteboka frå formannskapet 17.11.20 vert vitna: 
 

 

 

 

___________________________ 

Karstein Totland 

ordførar 

 

____________________________ 

Torill Torsvik Størkersen 

varaordførar

 

 


